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Dnia 6.11.2024r. 

 

Rada Miejska w Brzesku 

Radni 

Protokół 8/2024 

VIII Sesja Rady Miejskiej w Brzesku w dniu 30 października 2024 r. 

Miejsce posiedzenia: sala obrad Urzędu Miejskiego w Brzesku ul. Bartosza Głowackiego 51. 

Obrady rozpoczęto 30 października 2024 r. o godz. 09:00, a zakończono o godz. 12:02 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

Obecni: 

1. Bogusław Babicz 

2. Barbara Borowiecka 

3. Dariusz Bruc 

4. Franciszek Brzyk 

5. Rafał Cichoński 

6. Jadwiga Dadej 

7. Piotr Duda 

8. Janusz Filip 

9. Krystyna Gibała 

10. Roman Gurgul 

11. Adam Kwaśniak 

12. Anna Lubowiecka 

13. Zbigniew Łanocha 

14. Agnieszka Mastalska-Sowa 

15. Agata Podłęcka 

16. Bogusław Sambor 

17. Daniel Szczupał 

18. Kamil Trąba 

19. Bartłomiej Turlej 

20. Adrian Zaleśny 

 

Nieobecny: Seweryn Kozub 
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Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny otworzył posiedzenie VIII sesji Rady Miejskiej  

w Brzesku kadencji 2024-2029, zwołanej na dzień 30 października 2024 roku. Podstawa prawna 

zwołania sesji to art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, tekst jednolity, Dziennik Ustaw 

 z 2024 roku, pozycja 1465 oraz § 3 ust. 1. Regulaminu Rady Miejskiej w Brzesku, stanowiącego 

załącznik nr 5 do statutu Gminy Brzesko, Dziennik Urzędowy Województwa Małopolskiego  

nr 468, pozycja 3091 ze zmianami. Powitał Panie i Panów Radnych oraz Burmistrza Brzeska, Pana 

Tomasza Latochę, Skarbnik Gminy, Panią Celinę Łanochę, Sekretarza Gminy, Pana Stanisława Sułka, 

Radcę prawnego Urzędu Miejskiego, Pana Dominika Zycha. 

 

Ponadto powitał przybyłych gości w osobach: 

Zastępcy Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej, Pana Starszego Brygadiera 

Andrzeja Kufty, 

Komendanta Powiatowego Policji w Brzesku, Pana Inspektora Wacława Dańca, 

Prezesa Zarządu Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Brzesku, Pana Piotra 

Lacha, 

Prezesa Zarządu MPK w Brzesku, Pana Pawła Pabiana, 

Dyrektora Brzeskiego Środka Sportu i Rekreacji, Pana Marka Dadeja, 

Prezesa Krakowskiej Kongregacji Kupieckiej, Pana Bogdana Baranka. 

 

Następnie poinformował, że obrady sesji są nagrywane i transmitowane publicznie oraz poprosił 

radnych o potwierdzenie obecności w systemie elektronicznym. 

  

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 20, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (20) - Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał 

Cichoński, Jadwiga Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Adam 

Kwaśniak, Anna Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, 

Bogusław Sambor, Daniel Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

NIEOBECNY (1) i Seweryn Kozub 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny – poinformował, że podstawie listy obecności  

w sesji uczestniczy 20 radnych na ogólną liczbę 21 radnych. W związku z tym stwierdził, że obrady 

są prawomocne. 

 

 Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 

W dyskusji wzięli udział: 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku Adrian Zaleśny przedstawił porządek obrad sesji. 

 

 

 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja na temat uwag zgłoszonych do protokołu z obrad sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 

26 września 2024 r. 

4. Wnioski i pytania do Posłów, Senatorów, Radnych Sejmiku Województwa Małopolskiego, 

Starosty Brzeskiego, Burmistrza Brzeska, Komendanta Powiatowego Policji, Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej oraz zaproszonych gości. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z realizacji uchwał Rady Miejskiej za okres od ostatniej sesji. 

7. Sprawozdanie z działalności Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Brzesku. 

8. Sprawozdanie z działalności Brzeskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Brzesku.  

9. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 

10. Sprawozdanie z posiedzeń komisji stałych i doraźnych. 

11. Podjęcie uchwał w sprawach 

    1) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2024; 

    2) zmiany uchwały Nr LXX/525/2023 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 27 grudnia 2023 r. w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzesko na lata 2024 - 2041 

    3) zmieniająca Uchwałę w sprawie udzielenia dotacji celowej Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. 

Marii Magdaleny i św. Stanisława BM w Szczepanowie na prace konserwatorskie, restauratorskie, 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków 

    4) zmiany Statutu Rady Seniorów Gminy Brzesko; 

    5) przystąpienia do Związku Miast Polskich; 

    6) przekazania pisma według właściwości; 

12. Interpelacje Radnych. 

13. Zapytania radnych. 

14. Zapytania przewodniczących jednostek pomocniczych Gminy i odpowiedzi na nie. 

15. Wolne wnioski i zapytania. 
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16. Zamknięcie obrad sesji. 

 

 

Ad.3. Informacja na temat uwag zgłoszonych do protokołu z obrad sesji Rady Miejskiej odbytej 

w dniu 26 września 2024 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku Adrian Zaleśny oznajmił, że do protokołu nie wpłynęły 

żadne uwagi do Biura Rady. W związku z tym stwierdził, że protokół został przyjęty. 

Protokół został przyjęty bez uwag. 

Ad. 4. Wnioski i pytania do Posłów, Senatorów, Radnych Sejmiku Województwa Małopolskiego, 

Starosty Brzeskiego, Burmistrza Brzeska, Komendanta Powiatowego Policji, Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej oraz zaproszonych gości. 

W dyskusji wzięli udział: 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Rozwoju Piotr Duda skierował zapytanie do Pana 

Komendanta Policji. Wyraził prośbę w imieniu mieszkańców, aby zwrócono uwagę na poprawność 

parkowania samochodów przy ul. Garbarskiej i Błękitnej w pobliżu realizacji w tym rejonie budowy 

tych trzech bloków.  

 

Radny Rady Janusz Filip zgłosił problem dotyczącą uschniętych drzew przy drodze krajowej,  

w okolicy skrzyżowania ulic Browarnej i Mickiewicza. Drzewa te, zagrażają bezpieczeństwu 

przechodniów, znajdują się przy chodniku prowadzącym od sklepu Lewiatan w kierunku Nowego 

Sącza. Sprawa wymaga interwencji odpowiednich służb krajowych. 

 

Radny Bogusław Babicz przedstawił prośbę mieszkańców, dotyczący wycinki kilku wysokich tui 

przy cmentarzu komunalnym. Problemem jest ograniczona widoczność przy skrzyżowaniu z ul. 

Czarnowiejską co stanowi zagrożenie dla kierowców. Mieszkańcy w tym właścicielka kiosku ze 

zniczami, zgłosili potrzebę wycięcia 4-5 sztuk tui, aby poprawić bezpieczeństwo na tym odcinku.  

 

Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha na wstępie podziękował za zwrócenie uwagi na poszczególne 

rzeczy. Do mnie również trafiały podobne wnioski w kontekście tego, co Pan Radny Duda kierował 

do Pana Komendanta. Tam chodzi o budowę i mówi się, że samochody, które są samochodami 

budowy zajmują właśnie chodnik, że są tam trudności z przejściem, stąd pewnie był kierowany ten 

wniosek. Ja go również słyszałem, byłem na zebraniu osiedlowym na osiedlu Brzezowieckim   tam 

kilku mieszkańców o tym wspominało, stąd ta prośba uprzejma. 

Jeżeli chodzi o dwa kolejne tematy, pierwszy poruszył Pan Radny Filip, dotyczący skrzyżowania  

i tych drzew uschniętych, tak temat też jest znany. Również na zebraniu osiedla Browarna na ten 
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temat było mówione i taki wniosek, o ile już nie został skierowany, to poszła dyspozycja, żeby był 

skierowany do zarządcy drogi, bo rzeczywiście powinni się zająć tymi drzewami uschniętymi. 

Jeżeli chodzi o wniosek Pana Radnego Babicza, postaramy się jeszcze dzisiaj poprosić nasze służby 

komunalne, jeżeli tylko będzie możliwość, aby dokonać usunięcia tych tui, przed skrzyżowaniem, 

aby poprawić widoczność, to oczywiście postaramy się to zrobić. Nie chciałbym obiecywać, że na 

100% uda się to zrobić przed wszystkim świętymi, bo wiemy, że już teraz jest wzmożony ruch przy 

cmentarzu, już dużo samochodów, są stoiska z kwiatami, ze zniczami, ale jeżeli taka możliwość 

będzie, to postaramy się oczywiście do tego pozytywnie odnieść. 

Ad.5. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku Adrian Zaleśny poinformował, że sprawozdanie Radni 

otrzymali w wersji elektronicznej wraz z materiałami na sesję. 

 Nie zgłoszono uwag do sprawozdania. 

Ad.6. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z realizacji uchwał Rady Miejskiej za okres od ostatniej 

sesji. 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku Adrian Zaleśny poinformował, że sprawozdanie radni 

otrzymali w wersji elektronicznej. 

Nie zgłoszono uwag do sprawozdania. 

 

7. Sprawozdanie z działalności Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji  

w Brzesku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku Adrian Zaleśny poinformował, że sprawozdanie  

i informacje o działalności RPWiK, zostało przesłane na tablety Było także procedowane na 

komisjach Rady Miejskiej. Mamy obecnego Pana Prezesa Piotra Lacha. 

Szanowni Państwo Radni, czy są jakieś pytania dotyczące przedstawionej informacji? 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny Adam Kwaśniak odnosząc się do sprawozdania przedstawił stawki za wodę i ścieki: 6,92 za 

1 m3 wody, 11, 74 zł za 1 m3 ścieków, co łącznie daje 18,66 zł za 1 m3. Abonament za wodę wynosi 

13,94 zł brutto, a   za kanalizację 10.55 co, co łącznie wynosi 24,49 zł. Zgłosił zapytanie  

o częstotliwość płacenia abonamentu. Poruszył także problem zalewania ulicy Uczestników Oporu, 

podczas intensywnych opadów, powodujący zagrożenie dla mieszkańców. Przypomniał, że w celu 

rozwiązania sytuacji zamontowano zasuwy kanalizacyjne oraz studzienki, a także rozdzielono 

kanalizacje burzową od ściekowej. Pomimo tych działań wciąż występują zagrożenia, dlatego 
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zwrócił się z prośbą do prezesa o dodatkowe rozwiązania zwiększające bezpieczeństwo 

mieszkańców w czasie gwałtownych ulew. 

 

Prezes RPWiK Piotr Lach odpowiadając na zapytania radnego oznajmił, że jak sama nazwa 

wskazuje, abonament płacimy co miesiąc, zarówno za wodę, za kanał co miesiąc są mieszkańcy 

obciążani. Dlatego też rachunki zazwyczaj na grupę pierwszą są wystawiane w okresach 

dwumiesięcznych i dlatego ta opłata jest podwajana. Natomiast w umowie, w taryfie jest 

napisane, że jest to opłata miesięczna. 

Jeżeli chodzi o drugie pytanie, Pana Radnego, sprawa wygląda w ten sposób, że cały czas staramy 

się monitorować ul. Uczestników Ruchu Oporu, sprawdzać, weryfikować oraz informować  

o dużych opadach. Natomiast tu bym pragnął, że tak powiem, podkreślić, że sama instalacja 

opadowa nie jest w naszej jurysdykcji. To nie są nasze obowiązki. My mamy instalację kanalizacyjną 

i staramy się dbać o przepustowość instalacji kanalizacyjnej. 

Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha w tym miejscu również odniósł się do zapytania radnego. 

Wystąpienie na temat udzielonej odpowiedzi   znajduje się na nagraniu dostępnym w BIP. 

 

Radny Bogusław Babicz – zwrócił się z zapytaniem do Pana Prezesa natury technicznej, 

mianowicie niedawno zauważył w okolicach swojego osiedla, pojazd RPWiK-u, na którym było 

napisane z tyłu – zdalne odczytywanie liczników wody. Zapytał, czy jest taka możliwość 

odczytywania wszystkich liczników, czy trzeba mieć jakiś specjalny? 

 

Prezes RPWiK Piotr Lach wyjaśnił, że spółka sukcesywnie zakłada takie nakładki radiowe na 

liczniki. Jest taka możliwość, że prowadzimy odczyty radiowe. Wtedy nie ingerujemy, nie 

wchodzimy do pomieszczeń. Natomiast jest to na etapie około 30% na dzień dzisiejszy wszystkich 

naszych klientów. 

 

Radny Bogusław Babicz poprosił o doprecyzowanie, czy to jest wymiana na koszt klienta, czy każdy 

może takiej wymiany dokonać, czy to spółka przeprowadza stopniowo? 

- Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha 

 

Prezes Piotr Lach objaśnił, że generalnie rzecz biorąc wszystkie usługi w ramach 

dostarczania wody, są wykonywane w zakresie pomiaru i są realizowane na koszt firmy, czyli na 

koszt RPWiK. Z tego tytułu mieszkaniec nie ponosi żadnych kosztów. Staramy się robić to rejonami 

tak, aby w określony sposób ustawiać sobie trasy dla Pań, które odczytują wodomierze. Żeby nie 

było sytuacji, że w danych miejscach jest tylko po parę takich liczników, jeżeli jest taka potrzeba, 

jeżeli widzimy, że przykładowo nie ma danego mieszkańca wiele razy i nie ma możliwości dostępu, 

ten dostęp jest utrudniony, staramy się podejść do tego w miarę elastycznie i staramy się zakładać. 

Jednocześnie firma promuje e-fakturę, aby obniżyć koszty związane z wysyłką faktur tradycyjną 
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pocztą. Dzięki zainstalowanym nakładkom radiowym umożliwia zdalne sczytywanie danych  

i automatyczną wysyłkę faktur do klientów. 

 

Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha korzystając z obecności Pana Prezesa nawiązał do tematu, 

który był poruszany zarówno na ostatniej sesji jak i na zebraniu osiedla Stare Miasto. Otóż były 

takie odczucia Pana Radnego Kwaśniaka, że były problemy z jakością wody, z uwagi na to, że jego 

pies nie do końca chciał pić wodę. Później odbyliśmy na ten temat ciekawą dyskusję, jednak 

wolałbym, aby Pan Prezes się do tego odniósł, ponieważ Pan Radny też mi sugerował, że mogła na 

to mieć wpływ, jego zdaniem, jakaś instalacja w Jadownikach, która mogła pogorszyć stan wody.  

Ja tak nie uważam, bo czegoś takiego nie odczułem, ale wolałbym, aby Pan Prezes bezpośrednio 

tutaj skomentował, ponieważ temat ten publicznie się pojawił, aby wszystkie wątpliwości zostały 

rozwiane i każdy z mieszkańców też jakby miał pełną wiedzę, jaką wodę, jakiej jakości dostarczamy. 

 

Prezes RPWiK Piotr Lach wyjaśnił, że jeżeli chodzi o jakość wody, to jest ona kontrolowana na 

bieżąco przynajmniej raz w miesiącu przez jednostki zewnętrzne, przez Państwową Izbę Sanitarną. 

Dodatkowo nasza firma tak samo prowadzi laboratorium, w którym badamy wodę, próbek na 

dzień dzisiejszy w skali roku jest około 2000. Praktycznie rzecz biorąc z kilku miejsc, trzy razy 

 w tygodniu na całym obszarze naszego działania są pobierane próbki wody i jest wykonywane 

badanie pod względem jakości wody. Jeżeli chodzi o kwestie instalacji i zmian w tej instalacji, 

faktycznie dzięki tutaj Panu Burmistrzowi i dofinansowaniu, przekazaniu środków finansowych, 

wykonałem wiele instalacji, wiele sieci wodociągowych w zeszłym oraz obecnym roku. Dzięki temu 

dofinansowaniu wykonywana jest instalacja dodatkowego dochlorowywania podchlorynem sodu 

w miejscowości Jadowniki, w tak zwanej starej chlorowni. Natomiast pragnę uspokoić, że po 

pierwsze nie ma możliwości, żeby budowa tej instalacji miała jakikolwiek wpływ na jakość wody,  

z tego względu, że ona jeszcze nie funkcjonuje. Żadne próby nawet nie były wykonywane, więc 

tutaj na pewno to nie ma związku. Ta instalacja jest to najnowszej generacji instalacja, gdzie 

praktycznie rzecz biorąc, ona bada w czasie rzeczywistym stężenie i jakość wody, i dopiero 

wówczas dawkowane są pewne składniki, które zabezpieczają właściwości wody, żeby ona na 

całym terenie naszego funkcjonowania była 

taka sama.  

 

Radny Adam Kwaśniak - (Ad Vocem) potwierdził, że taka sytuacja z psem miała miejsce i   po tej 

sesji na której był poruszany ten temat i zgłosiłem problem, wiele osób, właścicieli psów i kotów 

informowało mi, że mają tą podobną sytuację. Wiem ze swojego rozeznania, że w tym czasie był 

taki problem ze zwierzętami, które wyczuwają bardziej niż człowiek czy woda jest zdatna do picia, 

czy jest gorszej jakości. Przeprowadziłem taką rozmowę z mieszkańcami i m.in. dowiedziałem się, 

że w czasie, gdy panowała susza, czyli był to okres wakacyjny, był bardzo duży zakwit algi na 

jeziorach Rożnowskich i Czchowskich, z których woda przepływa do Dunajca, skąd pobierana jest 
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przez nasze wodociągi. Dlatego też w tym okresie, kiedy wody było dość mało, a było duże 

zanieczyszczenie algami. Przypuszczam, że kontrole, które są prowadzone w Łukanowicach, 

automatycznie podawały więcej chloru i w związku z tym te zwierzęta to odczuły. Obecnie woda 

się już ustatkowała, mój pies z przyjemnością pije wodę, dlatego mogę uspokoić mieszkańców, że 

każdy może pić tą wodę, nawet bezpośrednio z kranu. 

 

Radna Agnieszka Mastalska-Sowa podziękowała Panu Prezesowi za tak owocną ostatnią komisję, 

oraz szczegółowe informacje na temat inwestycji, planów i rozwoju spółki Sama jest również 

zaintrygowana licznikami radiowymi, że w zasadzie są samowystarczalne, więc jest to fajna rzecz. 

Podziękowała również za bardzo szczegółową odpowiedź na temat rozbudowy sieci kanalizacyjnej 

u góry ul. Głowackiego. Informacja o planach już do mieszkańców dotarła. Wyraziła także nadzieję, 

że będzie możliwość po wykonaniu tych projektów, o których rozmawialiśmy na komisjach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Arian Zaleśny poprosił o przerwanie tematu kwestii jakości wody 

z tego względu, że są różnego rodzaju hipotezy, które mówią, że zmienia się jakość wody, zmienia 

się, bo tak samo przy opadach są różnego rodzaju większe wody opadowe, są różne zrzuty, ta woda 

się faktycznie zmienia. 

 

Następnie stwierdził, że: 

Rada Miejska w Brzesku zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności Spółki RPWiK w Brzesku 

za rok 2023 oraz I półrocze 2024 r. 

  

Ad. 8. Sprawozdanie z działalności Brzeskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Brzesku. 

Sprawozdanie radni otrzymali w wersji elektronicznej wraz za materiałami na sesję. 

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 

Burmistrz Tomasz Latocha podkreślił, że za tymi sprawozdaniami idą konkretne treści, wykonana 

praca. Ja chciałbym w tym miejscu w imieniu własnym, ale myślę, że też wszystkich Państwa 

podziękować kierownictwu i wszystkim pracownikom obydwu jednostek. 

Wystąpienie na w/w temat znajduje się na nagraniu dostępnym w BIP. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku Adrian Zaleśny stwierdził, że Rada Miejska w Brzesku 

zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności BOSiR w Brzesku za I półrocze 2024 r.  

 

 

Ad.9. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny w pierwszej kolejności przedstawił informację 

dotyczącą analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez pracowników Gminy Brzesko za rok 

2023. 

Następnie przedstawił informację dotyczącą analizy oświadczeń majątkowych radnych kadencji 

2018-2024 złożonych na dzień 28 lutego 2024 roku i 30 kwietnia 2024 roku oraz na dzień 7 maja 

2024 roku przez radnych Rady Miejskiej w Brzesku kadencji 2024-2029. 

Na zakończenie punktu stwierdził, że Rada Miejska w Brzesku zapoznała się z Informacją  

o złożonych oświadczeniach majątkowych przez Radnych Rady Miejskiej w Brzesku, wg. stanu na 

dzień 28 lutego 2024 r., 31 grudnia 2023 r. oraz 7 maja 2024 r. 

  

Ad. 10. Sprawozdanie z posiedzeń komisji stałych i doraźnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku Adrian Zaleśny poprosił o złożenie sprawozdań. 

 

Sprawozdania złożyli: 

Przewodnicząca Anna Lubowiecka – Komisja Budżetu i Finansów 

Przewodniczący Daniel Szczupał – Komisja Gospodarki Komunalnej Ochrony Środowiska  

                                                              i  Rolnictwa 

Przewodniczący Bartłomiej Turlej – Komisja Oświaty Kultury i Sportu 

Przewodniczący Piotr Duda –  Komisja Porzadku Publicznego i Rozwoju 

Przewodnicząca Barbara Borowiecka – Komisja Spaw Społecznych 

Przewodniczący Kamil Trąba – Komisja Rewizyjna 

W dyskusji wzięli udział: 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Brzesku Kamil Trąba 

  

Ad.11. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 1) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2024; 

 

Skarbnik Gminy Celina Łanocha przedstawiła projekt uchwały. 

 

Wystąpienie na temat w/w projektu uchwały znajduje się na nagraniu dostępnym w BIP. 

 

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionej uchwały. 
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Głosowano w sprawie: 

zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2024; 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) - Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, 

Jadwiga Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Adam Kwaśniak, Anna 

Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, 

Daniel Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

NIEOBECNI (1) -Seweryn Kozub 

Uchwała nr VIII/52/2024 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2024 – 

została podjęta  

  

 2) zmiany uchwały Nr LXX/525/2023 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 27 grudnia 2023 r.  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzesko na lata 2024 - 2041 

Opiniują: Radni 

W dyskusji wzięli udział: 

Skarbnik Gminy Celina Łanocha przedstawiła projekt uchwały. 

 

Wystąpienie na temat w/w projektu uchwały znajduje się na nagraniu dostępnym w BIP. 

 

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionej uchwały. 

  

  

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Nr LXX/525/2023 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 27 grudnia 2023 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzesko na lata 2024 - 2041 

Wyniki głosowania 
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ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) - Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, 

Jadwiga Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Adam Kwaśniak, Anna 

Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, 

Daniel Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

NIEOBECNI (1) - Seweryn Kozub 

Uchwała nr VIII/53/2024 w sprawie zmiany uchwały Nr LXX/525/2023 Rady Miejskiej  

w Brzesku z dnia 27 grudnia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzesko 

na lata 2024 – 2041 – została podjęta  

  

 3) zmieniająca Uchwałę w sprawie udzielenia dotacji celowej Parafii Rzymskokatolickiej pw.   

św. Marii Magdaleny i św. Stanisława BM w Szczepanowie na prace konserwatorskie, 

restauratorskie, roboty budowlane przy zabytku wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków 

Opiniują: Radni 

W dyskusji wzięli udział: 

 Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha przedstawił projekt uchwały. 

 

Wystąpienie na temat w/w projektu uchwały znajduje się na nagraniu dostępnym w BIP. 

 

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionej uchwały. 

  

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca Uchwałę w sprawie udzielenia dotacji celowej Parafii Rzymskokatolickiej pw.  św. 

Marii Magdaleny i św. Stanisława BM w Szczepanowie na prace konserwatorskie, restauratorskie, 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) - Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, 

Jadwiga Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Adam Kwaśniak, Anna 
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Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Daniel Szczupał, 

Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bogusław Sambor 

NIEOBECNI (1) - Seweryn Kozub 

Uchwała nr VIII/54/2024 zmieniająca Uchwałę w sprawie udzielenia dotacji celowej Parafii 

Rzymskokatolickiej pw.  św. Marii Magdaleny i św. Stanisława BM w Szczepanowie na prace 

konserwatorskie, restauratorskie, roboty budowlane przy zabytku wpisanym do Gminnej 

Ewidencji Zabytków – została podjęta  

  

 4) zmiany Statutu Rady Seniorów Gminy Brzesko; 

Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha przedstawił projekt uchwały. 

 

Wystąpienie na temat w/w projektu uchwały znajduje się na nagraniu dostępnym w BIP. 

 

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionej uchwały. 

  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Statutu Rady Seniorów Gminy Brzesko; 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) - Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, 

Jadwiga Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Adam Kwaśniak, Anna 

Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, 

Daniel Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

NIEOBECNI (1) - Seweryn Kozub 

Uchwała nr VIII/55/2024 w sprawie zmiany Statutu Rady Seniorów Gminy Brzesko- została 

podjęta  

  

 5) przystąpienia do Związku Miast Polskich; 
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W dyskusji wzięli udział: 

Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha przedstawił projekt uchwały. 

 

Wystąpienie na temat w/w projektu uchwały znajduje się na nagraniu dostępnym w BIP. 

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionej uchwały. 

  

 

Głosowano w sprawie: 

przystąpienia do Związku Miast Polskich; 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) - Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, 

Jadwiga Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Adam Kwaśniak, Anna 

Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, 

Daniel Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

NIEOBECNI (1) - Seweryn Kozub 

 

Uchwała nr VIII/56/2024 w sprawie przystąpienia do Związku Miast Polskich – została podjęta  

  

 6) przekazania pisma według właściwości; 

Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha przedstawił projekt uchwały. 

 

 Wystąpienie na temat w/w projektu uchwały znajduje się na nagraniu dostępnym w BIP. 

 

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionej uchwały. 

  

 

Głosowano w sprawie: 

przekazania pisma według właściwości; 

Wyniki głosowania 
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ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) - Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, 

Jadwiga Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Adam Kwaśniak, Anna 

Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, 

Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

BRAK GŁOSU (1) - Daniel Szczupał 

NIEOBECNI (1) - Seweryn Kozub 

 

Uchwała nr VIII/57/2024 w sprawie przekazania pisma według właściwości- została podjęta   

  

Ad. 12. Interpelacje Radnych. 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny Janusz Filip zgłosił interpelację o następującej treści: 

W związku z tym, że na zebraniu wiejskim w Okocimiu w dniu 27 września wniosek Pani Sołtys 

Beaty Słupskiej dotyczący uporządkowania i rozprowadzania terenu wokół budynku domu 

ludowego w Okocimiu za kwotę 46718,20 zł. ze środków sołeckich nie uzyskał większości, 

wnioskuję o uwzględnienie tych prac w budżecie na 2025 roki zabezpieczenie środków na ten cel. 

Nadmieniam, że również na tym spotkaniu Burmistrz Brzeska, Pan Tomasz Latocha zadeklarował 

osobiste poparcie do tego wniosku. 

 

Ad. 13. Zapytania radnych. 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny Rady Miejskiej w Brzesku Adam Kwaśniak przekazał prośbę mieszkańców, którzy zgłosili 

potrzebę zwiększenia liczby punktów poboru wody na Cmentarzu Komunalnym, aby ułatwić 

dostęp osobom starszym. Ponieważ cmentarz się rozrósł, obecne dwa ujęcia wody po 

przeciwległych stronach cmentarza nie są wystarczające. Dodatkowe dwa punkty poboru wody, 

usytuowane naprzeciwko istniejących, pomogłyby rozwiązać problem. To dobry pomysł, który 

znacząco poprawiłby wygodę korzystania z cmentarza dla mieszkańców, szczególnie dla osób 

starszych. 

Zgłosił również problem dotyczący parkingu przy cmentarzu komunalnym, w szczególności  

w okresie Wszystkich Świętych duża część tego parkingu, jest zajmowana przez sprzedawców 

zniczy i kwiatów. Zapytał, czy w tym roku też tak będzie? Czy może jednak postawimy na to, żeby 

mieszkańcy mogli swobodnie zaparkować pod cmentarzem. 
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Radny Zbigniew Łanocha ponowił prośbę o przywrócenie przejścia dla pieszych przy budynku OSP 

w Jasieniu, to jest z ul. Warszawskiej na ul. Księdza Mazurkiewicza. Dostałem pismo, w którym jest 

zamieszczone, że następne przejście na pieszy jest przy Siostrach Służebniczkach w przedszkolu. 

Niestety z ul. Warszawskiej nie ma łącznika, żeby przejść pod Siostry Zakonne. Tam jest około  

70-80 metrów, które by trzeba było pokonać fosą, nie ma, jak się dostać do tego przejścia, żeby 

przejść z ul. Warszawskiej na ul. Księdza Mazurkiewicza, więc ja zwracam się z prośbą o utworzenie 

tego przejścia dla pieszych. 

 

Radny Daniel Szczupał zabierając głos oznajmił, ze odniesie się do pytania Pana Radnego 

Kwaśniaka odnośnie parkingu przy cmentarzu, mimo że pytanie było do Pana Burmistrza, 

Ponieważ tak się składa, że ma przed sobą pismo, dotyczące aktualnego tematu, czyli zbliżających 

się świąt, a dokładnie handlu na cmentarzu. Z racji, że dwa lata temu, praktycznie, Pan Radny też 

występował z prośbą o to, żeby ten handel przenieść od głównej bramy, to my już od 2 lat jako 

Brzeskie Zakłady Komunalne przeprowadzamy taką akcję, że handlujący mogą się do nas zgłosić 

przed świętami z pismem. Później robimy losowanie miejsc i załączamy specjalną mapę 

określającą, gdzie ten handel będzie się odbywał. Od tego czasu, ten handel jest przeniesiony od 

bramy głównej na część bliżej ul. Czarnowiejskiej. Każdy z handlujących otrzymuje protokół  

z losowania, mapę, informację odnośnie tego w jakich dniach może tam stać. Sytuacja jest bardzo 

prosta, jest skonsultowana z Urzędem Miasta, mimo to co roku oczywiście handlujący mają 

różnego rodzaju problemy w tym temacie. Natomiast chciałbym zapewnić, że jest to wszystko  

i pod kontrolą, i jest także wszystko na piśmie. To pismo może teraz Panu Kwaśniakowi przekażę, 

tak żeby było wiadomo. Handel nie będzie w czasie świąt przy bramie, tak żeby i zapewnić 

możliwość spokojnego przeżycia tych świąt, ale także nie zająć miejsca dla procesji w czasie 

Wszystkich Świętych. 

 

Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha odniósł się w pierwszej kolejności do zapytania Radnego 

Kwaśniaka dotyczącego zwiększenia ujęć wody na cmentarzu. Oznajmił, że nie ma możliwości już 

przed Wszystkimi Świętymi zamontowania dodatkowych czerpni czy ujęć wody, to jest fizycznie  

i technicznie niemożliwe. Jeżeli chodzi o kwestie handlu zniczami i kwiatami, to tutaj Pan Radny 

Szczupał włączył się w dyskusję, za co dziękuję. Natomiast muszę powiedzieć, że budzi to sporo 

różnego rodzaju kontrowersji. Wczoraj otrzymałem też telefony od niektórych handlowców, którzy 

zwyczajowo właśnie tego handlu dokonywali przed Wszystkimi Świętymi, którzy byli oburzeni, 

dlaczego są odsuwani od tej bramy troszkę dalej, twierdząc, że, jednak ich oczekiwania są zupełnie 

inne. Skierowałem ich do spółki, która jest zarządcą, do pana prezesa, żeby tam dodatkowych 

informacji uzyskali na ten temat. Natomiast my kierujemy się wnioskami składanymi przez 

Państwa Radnych jako reprezentantów społeczności lokalnej, aby rzeczywiście ta sytuacja była 
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uporządkowana. Aby, W żaden sposób handel nie zakłócał możliwości swobodnego i bezpiecznego 

korzystania z parkingu przez osoby odwiedzające groby. 

 

Jeżeli chodzi o wniosek Pana Radnego Łanochy, czy zapytanie, to tutaj nie widzę takiej możliwości 

i to nie z niechęci, bo ja bardzo chętnie bym zlecił wykonanie takiego przejścia, jeżeli taka potrzeba 

jest, natomiast, nie ma możliwości malowania przejścia dla pieszych, gdzie z chodnika 

przechodzimy do rowu., wymóg jest taki, że przejście może być z chodnika na chodnik.  

 

Radny Adam Kwaśniak - (Ad Vocem) - Panie Burmistrzu, w sprawie ujęcia wody to nie chodziło mi 

o  to, żeby to było zrobione przed Wszystkimi Świętymi. Jeżeli byłaby taka możliwość na przyszłość, 

to proszę, aby uwzględnić tą sprawę, tym bardziej, że jest modernizowany cmentarz, są robione 

nawierzchnie. Żeby można było wykorzystać przy tych pracach modernizujących alejki, 

doprowadzić kolejne ujęcie wody. 

Natomiast co do drugiej sprawy bardzo dziękuję tutaj Panu Radnemu za udostępnienie tego 

pisma. Niemniej główna sprawa nie dotyczyła faktu, żeby przy bramie nie prowadzić handlu, tylko 

na całym parkingu. Jeżeli to będzie przeniesione na drugą stronę, no, to dalej będzie brakowało 

tych kilkanaście miejsc parkingowych dla dojeżdżających na cmentarz. 

 

Radny Zbigniew Łanocha - (Ad Vocem) Panie Burmistrzu jednak się zwracam jednak z prośbą o 

 ponowne rozpatrzenie mojej prośby, żeby to przejście powstało. 

 

Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha - (Ad Vocem) Bardzo dziękuję tutaj za takie zaangażowanie. 

Wiem, że wynika to pewnie z dużej troski, ale jednak po pierwsze nie da się wrzucić rury, zasypać 

czegoś. No, do wszystkiego musi być dokumentacja projektowa. To zwiąże się z budową chodnika, 

czyli musi powstać projekt, pozwolenie na budowę, pozwolenie wodno-prawne. Czasem różne 

inne dokumenty są potrzebne. Więc tu nie można robić żadnej partyzantki, wrzucać rury, gdzieś 

to przysypywać. Jeżeli wykonuje się tego typu remonty, to robi się kompleksowo, a ja dodam, że 

takich prac sporo wykonujemy.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Brzesku 

Daniel Szczupał - (Ad Vocem) - Ja sobie jeszcze pozwolę uzupełnić Panie Adamie, bo tu temat jest 

bardzo bliski mojemu sercu. Z racji pracy na co dzień na cmentarzu, jeżeli chodzi o temat wody, 

ale nie tylko wody, bo także oświetlenia, to takie rozmowy już na początku roku tutaj wraz z 

prezesem, oraz Dyrektorem  Dobranowskim w urzędzie trwały i są w planach modernizacje i wody, 

i oświetlenia. Zamontowaliśmy na razie jedną taką lampę na głównej krzyżówce, solarną, która ma 

nawet w tym okresie świątecznym sprawdzić, jak się wykaże. Takie inwestycje są planowane, ale 

myślę, że w odpowiednim czasie będą takie informacje. 
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Natomiast jeżeli chodzi o drugi temat, czyli temat handlu. To też proszę mi wierzyć, przez ostatnie 

lata wydaje mi się, że wypracowaliśmy rzecz najbardziej optymalną. Z racji tego, że jakikolwiek 

handel przy bramie skutkował tym, że ludzie wybierający te kwiaty czy znicze korkowali całkowicie 

ciąg komunikacyjny z jednego parkingu, z drugiego i z wyjazdu, przez co, też było to niebezpieczne 

dla przechodniów, dla osób niepełnosprawnych i ogólnie bardzo się tam blokowało. Osoby, które 

zostały rozdysponowane na stary parking, były rozgoryczone, że mają te ostatnie miejsca i klient 

do nich nie dochodzi. Biorąc pod uwagę i dobro mieszkańców i bezpieczeństwo na drodze, ale 

także jakąś równość dla tych handlujących, żeby nie sprawiać, że jeden ma więcej klientów, a drugi 

mniej, przenieśliśmy ten handel jak najdalej od głównej bramy, w ciągu jeden obok drugiego na 

samym końcu parkingu, co sprawiło, że przy wjeździe do cmentarza nie korkuje się od osób, które 

czekają, żeby wybrać kwiaty czy znicze. W ten sposób wydaje się to najbardziej optymalne. 

 

Radny Zbigniew Łanocha - (Ad Vocem) - Panie Burmistrzu, ja tylko nie rozumiem na jakich 

zasadach, na jakich warunkach ktoś to przejście namalował, ponieważ na jezdni byoy przejście dla 

pieszych, kto wyraził zgodę, jak to funkcjonowało, bo tam przejście było cały czas, dopóki 

nawierzchnia asfaltowa nie przykryła przejścia, to to przejście cały czas było. 

 

Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha - (Ad Vocem) Wie Pan, Panie Radny, trudno mi odpowiadać za 

całą historię. Myślę, że zawsze można podejść do Wydziału Inżynieryjnego, będą szukać śladów 

takich poczynań i może się uda Panu uzyskać odpowiedzi na pytania. Jak nie, to proszę podejść 

tutaj do Pana Sołtysa, jest prawnikiem, może Panu to też spróbuje wyjaśnić, podpowiedzieć, bo 

jest studentem prawa na końcowym okresie, więc może podpowie, jak nie tutaj do naszych 

mecenasów. Wie Pan, są rzeczy takie, które wynikają z pewnej historii. Dawniej nie wszystko było 

aż tak mocno sankcjonowane przepisami. 

Wracając do tematu cmentarza, z jednej strony są to przedsiębiorcy, których większość lub część z 

nich, żyje właśnie dzięki temu, że cały rok się przygotowuje do sprzedaży, czy to chryzantem, które 

upiększają nasze groby, czy zniczy. Niektórzy właśnie handlują tymi zniczami. Bardzo dużo osób, 

drodzy Państwo, też przyjeżdża z zewnątrz, nie przywożą ze sobą zniczy, dlatego, że mogą je też 

kupić na miejscu, co też nie jest złą rzeczą i my musimy to wypośrodkować. Oczywiście 

chcielibyśmy, aby tej przestrzeni parkingowej przy cmentarzach było jak najwięcej, natomiast 

myślę, że tutaj jakby interes wszystkich stron musi być w miarę mądrze pogodzony. Myślę, że te 

rozwiązania wstępnie zaproponowane przez zarządcę, czyli przez BZK są rozsądne, ale rozumiem, 

że tutaj cały czas chodziło też o troskę i bezpieczeństwo, gdzie tutaj w ten sposób. Natomiast 

miejsc parkingowych, proszę Państwa, zawsze będzie brakować. Zwłaszcza, że tych samochodów, 

no, niestety jest coraz więcej, a ten okres wszystkich świętych, w ogóle okresy świąteczne są 

okresami szczególnymi. Myślę, że tutaj jakoś każdy przeżyje, tylko aby każdy zachowywał rozsądek 

i należytą ostrożność, a będzie wszystko dobrze. 
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Radny Bogusław Babicz w związku z poruszanym tematem cmentarza komunalnego, zapytał 

odnośnie ogrodzenia, zauważył, że od strony Kościoła Miłosierdzia, ale nie przy granicy  

z posesją kościoła, tylko sąsiednią, nie ma ogrodzenia. Właśnie nie wiem, czy tam było kiedyś 

ogrodzenie, czy zostało zlikwidowane, bo jest to dosyć długi odcinek, gdzie właśnie nie ma tego 

ogrodzenia, także ze względów pewnie bezpieczeństwa, czy osławionych dzików, które czasem 

nawiedzały tam cmentarz. 

 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Brzesku 

Daniel Szczupał - (Ad Vocem) - Dziękuję za to pytanie i za spostrzegawczość. Faktycznie nie ma 

tego ogrodzenia od kilku dni. Prowadziliśmy tam prace modernizacyjne, które zakończymy 

prawdopodobnie dzisiaj. Ogrodzenie było zniszczone przez różnego rodzaju wiatrołomy. Może też 

przez działalność jakiejś dzikiej zwierzyny. W każdym bądź razie słupki są wymienione, a siatka 

będzie zamontowana nowa.  

Ad.14. Zapytania przewodniczących jednostek pomocniczych Gminy i odpowiedzi na nie. 

Brak głosów.  

Ad. 15. Wolne wnioski i zapytania. 

W dyskusji wzięli udział: 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku Bogusław Sambor podczas wystąpienia zwrócił 

uwagę na problem z chodnikiem przy Alei Solidarności. Wspomniał, że po opadach woda wraz 

 z ziemią spływa z wyżej położonych działek na chodnik, co powoduje, że przejście suchą nogą jest 

bardzo utrudnione. Mieszkańcy przemieszczający się wówczas w stronę szpitala mają trudności  

z poruszaniem się tą drogą. Zapytał, czy działki należą do gminy i czy możliwe jest dokonanie 

działań, które poprawią stan tego miejsca. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Brzesku  

Daniel Szczupał na wstępie  poruszył  problem interwencji policyjnych oraz zaśmiecania na 

parkingu i przy pomniku w Brzesku. W ciągu ostatnich 9 miesięcy miało miejsce 191 interwencji, 

 z czego 130 zakończyło się ujawnieniem wykroczeń, a nałożono 27 mandatów, głównie za 

zaśmiecanie. Miejsca te stają się szczególnie popularne latem wśród młodzieży, co wpływa na 

częstotliwość naruszeń porządku. 

 

Poruszył także kwestię sprzątania – kosze na śmieci są opróżniane raz w tygodniu, co nie jest 

wystarczające, zwłaszcza latem. W centrum miasta kosze opróżniane są codziennie. Sugerowano 

zwiększenie częstotliwości opróżniania koszy oraz edukację mieszkańców na temat 

odpowiedniego zachowania. Zbliżający się przetarg na oczyszczanie miasta może być okazją do 
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zwiększenia częstotliwości sprzątania niektórych obszarów. Wskazał też na potrzebę edukacji 

mieszkańców, aby przyzwyczaić ich do odpowiedniego gospodarowania odpadami. 

 

Na koniec odniósł się do osobistych ataków w przestrzeni publicznej, które mają na celu jego 

dyskredytowanie, wynikających z pełnionych przez niego funkcji. 

 

Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha kontynuując temat podjęty przez przedmówcę, oznajmił, że 

czasem w jakiejś społeczności zdarzy się jeden, czy dwóch aferzystów i próbują, po prostu, na tym 

jakąś sensację zbudować. Co do koszy na śmieci, wiemy, że mamy ich absolutnie gigantyczną ilość. 

Byliśmy z delegacją jakiś czas temu w innym państwie, wspólnie z Państwem z delegacji 

zapytaliśmy tamtejszego burmistrza, gdzie tutaj masz kosze w mieście, w centrum, a on mówi jakie 

kosze na śmieci, jakie śmieci. Wyciągniesz cukierek i będziesz chciał wyrzucić papierek, a skąd 

wyciągnąłeś cukierek? No z kieszeni, a on mówi do mnie, ten burmistrz, no, to wsadź sobie 

papierek do kieszeni, bo tylko Was Polaków stać na to, żeby gigantyczne ilości koszy rozstawiać, 

później wysyłać do tego obsługę, bo to nie dostarczy jeden człowiek, to musi być kierowca, to musi 

być ktoś, kto później jeszcze technicznie odbiera czy wymienia worek na tej śmieci, czy opróżnia 

te pojemniki, tylko Was stać, mówi. My tutaj nie potrzebujemy, bo potrafimy jako społeczeństwo 

i społeczność utrzymywać porządek. Również ciekawostką, może być to, że znaczna część koszy 

zapełniona jest, przez niektóre osoby, które, prowadzą jakieś formy działalności. Czasem ktoś 

przychodzi i po całym dniu np. handlu, ze sklepu wynosi worek ze śmieciami i wkłada do kosza. 

Mamy takie przykłady, wielokrotnie zwracaliśmy uwagę, zdarza się niestety, że niektórzy 

mieszkańcy przywożą od siebie z domu, worki układają pod koszami, To jest kompletny absurd, 

tym bardziej, że nie ma reglamentowanej ilości, którą odbieramy za zryczałtowaną opłatą. 

Po prostu musimy wspólnie dbać o nasze miasto. Myślę, że ono jest naprawdę przepięknym 

miastem. Zachwycają się nim wiele osób, słyszałem bardzo dużo ciepłych i pochlebnych informacji, 

opinii do osób przyjeżdżających z zewnątrz, że mamy naprawdę przepiękne, czyste miasto, bardzo 

zadbane. Dużo uwagi temu poświęcaliśmy, dużo pracy, pewnej standaryzacji. Natomiast tak, 

zdarzają się sytuacje i będziemy interweniować, niezależnie jak to będzie komentowane. Pan 

radny tutaj wspomniał, o sytuacji, którą ja zgłosiłem na policję i będę zgłaszał, bo myślę, że jestem 

z tego znany, że mam tak zwaną cywilną odwagę, że jeżeli dzieją się rzeczy złe. W poniedziałek, 

kiedy mam zwyczaj, a większość z Państwa wie, że taki zwyczaj u mnie jest, aby objechać zasoby 

gminne, odpowiadam za te zasoby gminne poprosiłem służby nasze, porządkowe służby 

komunalne, aby o godzinie porannych spotkali się ze mną w miejscach pamięci, pod pomnikiem 

ofiar bombardowania, pod pomnikiem tutaj naprzeciwko sądu i w kilku innych miejscach. Okazało, 

że jeden z tych, którzy za tych sprawiedliwych i tych porządnych się uważają, wyszedł i na tyłach 

tego pomnika mocz oddawał w tym miejscu. Podjąłem interwencję, podszedłem, powiedziałem, 

a że ktoś był nieelegancki, był arogancki, to też powiadomiłem policję, bo na takie rzeczy ani 

przyzwolenia nie będzie obywatelskiego, ani takiego z poziomu urzędnika. 
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Tam młodzież i dzieci przychodzą z wiązankami kwiatów, poczty sztandarowe, aby uszanować 

osoby nieżyjące, zawsze interweniować będziemy i będziemy dbać o wspólne dobro. 

 

Więcej głosów ze strony radnych nie zgłoszono. 

 

W tym miejscu obrad Przewodniczący udzielił głosu mieszkańcom obecnym na sesji. 

 

• Mieszkaniec Brzeska 

 

Zwrócił się do burmistrza i radnych z kilkoma problemami i wnioskami: 

 

 

1. Propozycja darmowego 30-minutowego parkowania – Wnioskodawca przypomina, że 

mieszkańcy i dyrektor Brzeskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, Marek Dadej, popierają 

pomysł darmowego parkowania przez pół godziny, co mogłoby ożywić centrum miasta. 

2. Zarzut nieuczciwości wobec zastępcy burmistrza – Wnioskodawca posądza burmistrza  

o wprowadzanie mieszkańców w błąd w sprawie tzw. „afery parkingowej”. Twierdzi, że 

sprawy nadal są w toku i wciąż trwają problemy z obsługą parkingów oraz niemiłym 

zachowaniem kontrolerów. 

3. Zalanie ulicy Uczestników Ruchu Oporu – Mieszkańcy tej ulicy doświadczyli podtopień, 

które według wnioskodawcy zostały zbagatelizowane przez burmistrza. 

4. Zarzut nieodpowiedniego zachowania komisji Skarg Wniosków i Petycji. 

 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach odnosząc się do wypowiedzi mieszkańca stwierdził, iż 

niezwykle ceni sobie jego opinię, natomiast jedno zdanie, tylko nie okłamałem mieszkańców, 

dlatego że afery żadnej nie ma. To Pan ją wytworzył, Pan cały czas kreuje jakąś rzeczywistość. 

Podam tylko jedne dane,  ciągu 9 miesięcy na parkingach parkowało 442000 samochodów,  

z czego niecały 1% kontrolerzy uznali, że nie wniesiono opłaty, nie ma żadnych mandatów, więc 

tutaj Pan akurat kłamie, nie wniesiono opłaty, z czego jeszcze spora część reklamacji została 

uznana. Więc afery. jako takiej, nie ma. 

 

• Mieszkaniec sołectwa Jasień  

 

Zaznaczył, że jego obecność na sesji podyktowana jest tym, by podzielić się wiadomościami  

z mieszkańcami, którzy oglądają transmisję sesji. Poruszył problem niewystarczającego kontaktu 

radnych z mieszkańcami, sugerując, że wielu z nich po wyborach, zaniedbuje swoje obowiązki  

i unika bezpośredniego dialogu z nimi. Potrzeby lokalnej społeczności powinny być priorytetem, 
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radni powinni pomóc w ich załatwianiu.  W imieniu mieszkańców zaproponował spotkanie  

z wójtem Gminy Rzezawa w sprawie powiększenia parkingu przy stacji PKP w Jasieniu Brzeskim. 

 

• Mieszkaniec ul. Okulickiego 

Opisał swoje działania i problemy związane z bezpieczeństwem na tej ulicy. We wrześniu 

poprzedniego roku, na prośbę sąsiadów, zwrócił się do Urzędu Miasta z prośbą o zmniejszenie 

dozwolonej prędkości oraz ograniczenie przejazdu pojazdów o dużym tonażu, ponieważ ruch 

ciężkich pojazdów powoduje pękanie murowanych domów. Otrzymał odpowiedź, że ulica nie 

należy do kompetencji Urzędu Miasta, ale do starostwa. 

 

Po interwencji u starosty udało się obniżyć prędkość z 50 km/h do 40 km/h, jednak znaku nikt nie 

przestrzega. W rejonie brakuje bezpiecznego przejścia dla pieszych, co jest szczególnie 

problematyczne dla uczniów zmierzających do szkoły. Mieszkaniec sugerował wprowadzenie 

świateł lub progów zwalniających, ale dowiedział się, że na tej ulicy takich rozwiązań nie można 

zastosować. Dokument zawiera również obawy o dalsze wypadki i wskazuje na problemy 

wynikające z dużego ruchu tranzytowego, z którym nie podjęto dotąd skutecznych działań 

 

Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha odnosząc się do wniosku mieszkańca ul. Okulickiego 

zaproponował umówić się w sekretariacie na spotkanie w tej sprawie. Poinformował, że w każdy 

poniedziałek przyjmuje strony i chętnie go wysłucha. Dodał w tej kwestii, że jeżeli chodzi  

o ul. Okulickiego, kilkakrotnie kierowaliśmy do Zespołu Inżynierii Ruchu Drogowego wnioski,   

o konieczności czy potrzebie namalowania przejścia dla pieszych. Kilka razy otrzymaliśmy 

odpowiedzi negatywne, w końcu uzyskaliśmy odpowiedź pozytywną, zadanie zostało zlecone,  

w tym momencie są już zamontowane znaki i czekamy na malowanie tego przejścia. Myślę, że to 

przejście będzie zgodnie z oczekiwaniami mieszkańców. Odniósł się również do kwestii czekania  

10 minut przez na przejściu dzieci - nie chciałbym tutaj polemizować ani wchodzić w ocenę tego, 

ale wydaje mi się, żeby to tyle trwało. Nie wydaje mi się, żeby przez wskazany czas nie nastąpiła 

zmiana świateł. Ja to jeszcze sprawdzę, ale 10 minut, żeby bez zmiany świateł było i bez możliwości, 

to chyba nie do końca jest możliwe. 

Jeżeli chodzi o progi zwalniające nadmienię, że gdyby oczekiwania były dotyczące zamontowania 

progów, my z takim wnioskiem wystąpimy do Zespołu Inżynierii o to, aby ewentualnie to 

zaopiniowano, natomiast byłbym bardzo ostrożny z formułowaniem takiego wniosku. Dlaczego? 

Bo jeżeli Pan mówi, że dochodzi do jakichś tam pęknięć, to miejmy świadomość, że każde 

uderzenie w taki próg, może powodować jeszcze większe tego typu uszkodzenia. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku Bogusław Sambor odniósł się do kwestii 

parkingowej, a dokładnie do czasu  10 minut na zakup biletu parkingowego. Na komisjach 
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mieliśmy sprawdzenie z działalności Brzeskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, Zadawałem wówczas 

pytania Panu Kierownikowi w kwestii tych 10 minut, ponieważ jakiś czas temu padła deklaracja, 

że BOSiR podejmie pracę w kierunku modyfikacji systemu tak, aby kierowcy nie musieli osobiście 

jeździć z reklamacją na do siedziby BOSiR-u, tylko żeby automatycznie się odbywała weryfikacja 

tych opłat dodatkowych nałożonych przed upływem 10 minut od momentu zakupienia   biletu 

parkingowego. Z informacji otrzymanej na komisjach, która tutaj akurat na sesji nie mogła 

wybrzmieć, bo te pytania były na komisjach, więc chciałem jeszcze tutaj zasygnalizować, że Pan 

Kierownik oświadczył, że prace już się zakończyły, natomiast teraz trwają prace testowe nad 

dokończeniem już tego systemu. Będzie to w przyszłości wymagało zmiany uchwały, ale jesteśmy 

już na finiszu. Być może do końca roku uda się to już doprowadzić do końca, także efekt tego będzie 

taki, że nie będzie trzeba składać reklamacji, system automatycznie będzie anulował opłaty 

dodatkowe w przypadku, kiedy ta opłata parkingowa została uiszczona do 10 minut. Taka 

informacja też będzie oczywiście na tym kwitku opłaty dodatkowej, tak, żeby kierowca już o tym 

wiedział, że nie musi składać reklamacji. 

 

Więcej głosów nie zgłoszono. 

 

Wystąpienie dotyczące pełnej  dyskusji w tym punkcie znajduje się na nagraniu dostępnym w BIP. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny - poinformował również, że ma   jeszcze jedną 

informację, w dniu 21 wpłynęło pismo do Biura Rady Miejskiej skierowane właściwie do wielu 

organów administracji państwowej i samorządowej. Ono wpłynęło do nas, do wiadomości, co 

prawda jest zaadresowane bezpośrednio na moje nazwisko, ale jako Przewodniczącego Rady 

Miejskiej, więc pozwolę sobie Państwu je przekazać, do wiadomości. Otrzymają Państwo je na 

skrzynki mailowe, to jest pismo mieszkańców osiedla Zielonka dotyczące zbiornika retencyjnego. 

 

Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha oznajmił, iż w związku z tym, że rozpoczynamy kolejną, nową 

kadencję, jest też sporo osób, które zostały nowymi radnymi, część z Państwa, którzy już zasiadali 

w Radzie, też dobrze, żeby sobie o pewnych rzeczach przypomnieli.  Stąd też organizujemy 

szkolenie, które   przeprowadzi Prezes Regionalnej Izby Obrachunkowej z zastępcą Prezesa i to 

będzie szkolenie dedykowane i kierowane właśnie do wszystkich Państwa Radnych, do szefów 

jednostek pomocniczych, czyli Państwa Przewodniczących i Sołtysów. 

  

Ad.16. Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny  

 zamknął VIII sesję Rady Miejskiej w Brzesku zwołaną na dzień 30 października 2024 roku. 

Serdecznie podziękował za obecność i zaprosił na kolejne spotkanie. 
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Przewodniczący  

Rady Miejskiej w Brzesku 

(-) mgr Adrian Zaleśny 
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